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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Torsdag d. 10/06/21 17:15 i lokale A2-70.03 
  
Tilstede: 
Referent: Caroline Hindborg 
 

1. Formalia – 17.30 
▪ Godkendelse af dagsorden: ja 
▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde: ja  

 
2. Sekretariatet informerer – 17.30 – 18.00 

Formanden  

Campus er åbnet d. 21. maj - så brug campus, men sørg for at blive testet! 

- Marmorhallen testcenter har åbent 7-15. 

Til åbning af campus var der kaffe og chips til de studerende, som blev delt ud af VMF sekretariatet. 
Der var primært fremmøde fra de første års studerende, som havde demo. 

EAEVE! - 13. - 17. september. Der er brug for studerende til at rejse ud.  Skriv til VMF mailen, hvis du 
vil ud og vurdere andre uddannelser i verden - der er overnatning, mad og gode kontakter med i 
dealen. 

Kontor update → bund skabene er samlet, der er kommet bord, dørmåtte, skraldespand, kaffe hjørne + 
stemningslys. Der mangler stadig nogle småting. 

COVID follow-up → der er studerende og forelæsere, som har sørget for at gøre så meget normalt 
gennem corona som muligt. Der er blevet lagt mange frivillige timer i, specielt fra en speciel person på 
studiet. Det samme gælder for mink-skandalen, hvor den frivillige koordinerede mulighed for at de 
studerende kunne tage op og hjælpe med mink-situationen. 

- Vi vil meget gerne takke Josefine Sinkjær, formand for studienævnet, for hendes indsats og for 
at være de studerendes stemme i kommunikationen med studienævnet og administrationen. 

Udflytning af uddannelsen → aktion i dag med Danske Studerendes Fællesråd og andre studenter 
politiske foreninger, stod ved uddannelse og forskningsministeriet i dag. Der blev spillet uddannelses 
dart. 

- Radikale venstre og SF er med på at udflytningen er en dårlig plan, og er enige med de 
studerende. Forhandlingerne i går blev ikke færdige, så der ventes stadig på en afgørelse. 
Fortsat forsøges lobbyarbejde hos de politiske partier, for forhåbentlig at kunne vippe partier 
som Venstre til de studerendes fordel. 
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- For de studerende, og for VMF, handler udflytningen om en nedgang i uddannelses kvalitet, og 
derfor står de fast ved at dette er en dårlig ide. Desværre er det nødvendigt at råde højt for at 
blive hørt, så arbejdet fortsætter.  

- DDD, KU og VMF er med så meget som muligt. KU er mere forsigtige, men flere professorer er 
kommet ud med artikler og udtalelser, det samme med DDD. 

- VMF vil komme ud med relevante information omkring forhandlingerne. 

Update fra DDD 

▪ Differentierings aften med rigtig godt fremmøde, så stor success. 

▪ DDD er imod udflytningen af uddannelsen, men poster ikke meget omkring det, for at 
forhindrer ukonstruktive beskeder mod deres arbejde, som kræver meget fokus 

▪ Stor debat om rewilding, hvortil de forholder sig kritisk. Det er en on-going diskussion. 

▪ Pharma-DK og DDD slår sig sammen d. 1/9 i Codan huset på Frederiksberg 

Kanyle update: 

▪ Arbejder på sponsorater til Kanylen, så der kan komme flere penge til andre ting, og så 
pengene fra DDD kan bruges på andre ting 

▪ Der er kommet første sponsorat, som kommer i næste blad. 

▪ DDD bruger årligt 90t på Kanylen årligt. De vil gerne bruge disse penge på os, men det 
giver mening at vi finder sponsorater, så pengene fx kan gå til arrangementer. 

3. Update fra SUND og SVH 

SUND 

▪ De nye retningslinjer arbejdes der stadig på, så der er ikke noget konkret ude endnu. 

▪ Der arbejdes hårdt på udflytningen, fordi 3500 pladser skal flyttes fra SUND samtidig 
med at økonomien skal revurderes, da der allerede er underskud hvert år på Veterinlr 
Medicin. 

▪ Der er igangsat plan for hvad det veterinære område fremadrettet skal på SUND → 
hvad skal vi kunne, hvor skal det nye hospital ligge, osv. Det bliver IKKE i Mørkhøj, men 
ingen ved hvor endnu. 

▪ Ny prodekan for uddannelse skal vælges til efteråret. Der skal også findes ny dekan 
samtidig. De studerende har en stemme i forbindelse med valget af prodekanen. 

▪ Husk at holde jer opdateret på KU-net omkring corona regler igennem og efter 
sommeren 
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SVH 

▪ Travlt med udflytningsplanerne. Dette falder sammen med slutfasen af den nye 
studieordning som skal implementeres, så her falder finansiering til jorden, hvis der 
fjernes 45 studerende på hver årgang. Det er meningen at den nye bachelor skal i gang 
2023. Differentierings fordelingen har også været oppe og vende, men det er ikke 
muligt at ændre på den studieordning der er nu, så de håber på at kunne ændre på 
dette ved den nye studieordning, hvor karaktererne forhåbentlig ikke skal have ligeså 
stor relevans, og man derfor kan vælge differentiering ud fra lodtrækning 

▪ Der er sidste møde i studienævnet på torsdag inden sommerferien. Hvis man gerne vil 
have noget med her, så kan man skrive det til studienævnets mail. Ellers kommer der et 
åbent formøde til efteråret, hvor man kan se hvad der sker i studienævnet, og have 
mulighed for at melde sig ind. 

- der bliver snakket om dagsordenen på formødet, hvor der nok vil blive snakket 
om: 

1. restriktioner 

2. prioritering af de studerende 

3. evalueringsskemaer 

4. akkreditering af EAEVE 

5. evt. godkendelse af kursusbeskrivelser, opdatering af udflytning, 
planlægning af campusområder, og alt hvad der rører sig på 
uddannelsen 

4. Update fra Akademisk Råd  

▪ Der skal vælges ny prodekan og dekan, hvor akademisk råd har pladser 

▪ Der er kommet tal på økonomien bag uddannelse af sundhedsuddannelser. På vetmed 
er der underskud på stort set alle kurser på kandidaten. De koster ca. 80t for en 
kandidat dyrlæge og 30t for en bachelor om året → man kan dertil få 3 læger for hver 
læge der uddannes, fordi vetmed er en del mere privat end medicinerne. Dette skal der 
kigges på, så pengene måske kan fordeles anderledes. 

▪ Forhåbentligt kommer der tal for de enkelte kurser, så man kan kigge på 
omstrukturering af de kurser med underskud 

5. Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer 

IKV (institut for klinisk veterinær)→ sidste møde var en uge før udflytnings tingene, hvor ingen troede 
på at det ville ske. Der blev også snakket om campus planer, da der skal udvælges studerende til at 
sidde med i udvalg som kan kigge på ændringer af campus planer. Der er møde igen på mandag 
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IVH (institut for veterinær og husdyr) → mest evalueringer. Underviserne var lidt kede af at der var 
trælse evalueringer af besætnings-rotationen, hvor folk havde lav motivation. Det var dem der lå i 
corona, hvor man ikke skulle fremlægge rapporter, og dette har nok virket overflødigt for folk. Hvis 
nogen ved hvorfor motivationen var så lav, må de meget gerne give besked, så de kan gå videre med 
det. Det var den blok der lå i blok 4-1 sidste år. 

- Husdyrvidenskab bacheloren er SCIENCE og animal science kandidat er SUND → der overvejes 
at lave husdyr til en SUND uddannelse. Det gør det forhåbentligt lettere rent administrativt for 
studienævnet. I VMF overvejer vi hvordan vi skal forholde os ti det - vi ser positivt på det i 
øjeblikket. 

IVSA: 

- dog-wash hos rene poter i Søborg. Der blev lavet omkring 9t som er dobbelt så meget som 
normalt. Der var virkelig mange frivillige, og mange fra nyeste årgang. 

- Arrangement om trivsel i praksis → en del forelæsere og nogle eksterne (ham fra succes i 
veterinær praksis). Der var 130 deltagende, og meget god feedback. Dem der snakkede havde 
også god feedback 

- IVSA håber på rejser til efteråret til et europæisk land , for bare en lille håndfuld studerende. 

- Tilmelding til IVSA global kongres til sommer i 2021. dette bliver også online. Tilmelding 
slutter 16. juni. Man får et indblik i hvad andre veterinær studerende laver i verden. Normalt er 
der også socialt arrangement. Send gerne mail til IVSA, hvis man vil vide mere. 

Salys Hest → årets vinder er blevet kåret til Preben Dybdahl. Han har klaret corona sindssygt godt. 
Det er første gang der er kommet så mange indstillinger,  og det er bare mega fedt 

Kruuse 

- Evt. ændring af forplejningsgebyr til underudvalg. Kan kasserne tage stilling til om dette kan lade sig 
gøre → kan dette evt. hæves til 70,-. Hvis der kan kigges på dette i næste regnskab til august, så kan vi 
tage stilling til næste RSV, om hvorvidt det kan lade sig gøre. Dette kommer med til næste RSV møde. 

Status yngste årgang ’20 → 3 fremmødte       de er i gang med situs, som er fedt men stressende. Det 
går generelt okay på årgangen, og folk virkes til at trives. De kommer en smule mere ud på campus nu, 
så de får set lidt mere af årgangen. Op til genetik var det svært, med så meget online, men det er bedre 
nu, fordi der er fysisk fremmøde. Tonen er blevet bedre til online undervisning - ingen siger noget 
negativt offentligt på zoom-chatten, men dette er er heldigvis stoppet. 

- Mega fedt at VMF-event afholdte spot prøve for årgangen, virkelig god stemning omkring det 

- De har hørt fra andre uddannelser at der bliver lavet erstatningsrusturer for dem → dette 
mangler de syntes årgangen, da de virkelig mangler noget socialt med resten af årgangen. 
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o Tutorerne har snakket om at de vil holde et arrangement/sommerfest i forbindelse 
med afslutning af anatomi, så årgangen kan møde hinanden. Dette må gerne meldes ud 
til årgangen 

o Måske er det muligt at lave noget rusturs agtigt i efterårsferien. Det er ikke noget der 
kan loves, men hvis det kommer ud tidsnok, er det måske muligt at få stablet et 
arrangement på benene, når de ikke har eksamener i den blok. VMF-event støtter også 
op, og også VMF i sig selv. Køerne tager den med videre til ko-teamet, så det kan 
diskuteres 

Up-coming fra øvrige årgangsrep.  

Årgang ’19: med online. Status er at der er læseferie påbegyndt, folk panikker over 
farmakologi. Det går fint, og de håber de kan komme tilbage efter sommerferien. De mangler 
også de sociale, og de tidligere kontakter falder fra hinanden. Tonen i chatten er helt fin - 
enkelte undervisere har været tarvelige, men dette er der kommet styr på. 

- Fra VMF er der fokus på genstart af foreninger til opstart, så studiemiljøet kan komme tilbage 
til det det var. 

Årgang ’18:  

Årgang ’17: på rotationer. AKP familiedyr kører. AKP storedyr har et lidt træls læringsmiljø 
med en bestemt underviser - dette kan henvises til Josefine Sinkjær. Der har også været 
problemer på en anden rotation, nok med samme underviser. Der er en tillidsrepræsentant, 
som man kan gå til, men ingen ved hvem det er? Snak med Sinkjær. 

- Besætningsundhed rotation går fint. Paraklinik underviserne gør det godt med zoom 
undervisningen. Infek. lokalerne er varme. Ingen problemer. 

Årgang ’16: spredt. De afleverer speciale om lidt og har retsmedicin eksamen snart. De er 
færdige d. 21. januar. Alle virker til at være glade for at være kommet ud i specialer og 
differentieringer. 

Eventuelt →  

- VMF event kan begynde fysiske events igen. De er ved at planlægge næste år, og vil meget 
gerne have nogle nye ansigter med. der er håb om stort VMF event banko med MANGE 
præmier, fysisk i de store lokaler. I september/start oktober. Skriv til VMF event på 
f´Facebook, hvis man vil være med. 

- KOM TIL NVM TRÆNING HVER ONSDAG 
- Medlemspuljen er uddelt i start maj → der var ret få ansøgninger, trods forlængelse. Måske 

grundet begrænset mængde arrangementer. En god rest går videre til næste år. Det ligger i 
marts 2022. man kan søge både fremadrettet og bagudrettet. Det står på hjemmesiden 
studmedvet.dk hvordan man skal søge om pengene. Både sociale og faglige arrangementer 
godtages. 

- TAP-pris → er der stemning for dette. Vi skal have oprettet et nyt udvalg til dette/ eller gør det 
til en del af Sallys hest, dette er de villige til. Gerne uddeling på et andet tidspunkt, fx til 
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september, hvor man kigger tilbage på forstående studieår. Sallys hest tager stilling til hvordan 
dette kan foregå til næste RSV møde i september, inden der kommer ny GF 

 
 


